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ابراز امیدواری عارف 
درمورد رفع حصر و ممنوع 

التصویری 
رئیس فراکسیون امید محمدرضا عارف در نشست 
بررســی جنبش دانشــجویی در جمع دانشجویان 
دانشگاه اسلامی واحد کرمان نقدهای دانشجویان 
را یک ضرورت دانست و گفت: نقد، ذات یک جوان 
است و اگر دانشجو نقد را کنار بگذارد از هویت خود 

فاصله گرفته است.
وی افزود: کسانی که نمی توانند این نقد ها را تحمل 
کنند یا با فضای دانشــجویی آشــنایی نداشــتند و 
یا حداقــل در فعالیت های دانشــجویی همکاری 
نداشــته اند و این در حالی اســت که مبنای ما این 
است که آســتانه تحملمان را در برابر دانشجویان 
باید بــالا ببریم و با تحلیل مســائل پیگیر و حلال 

مشکلات و مسائل آن ها باشیم.
عارف تصریح کرد: بلندگوی دانشگاه نباید بلندگوی 
خارج از دانشــگاه شــود و باید در دانشگاه قداست 
دانشگاه و جنبش دانشجو حفظ شود و اگر بلندگو 
ندا دهنده یک جنبش سیاسی شد به انجمن حتما 

آسیب خواهد رسید.
رئیس فراکســیون امید در مورد فراکسیون امید و 
اقداماتی که انجام داده اســت گفت: در انتخابات 
مجلس دهــم عده زیادی از چهره های برجســته 
اصلاح طلب رد صلاحیت شدند. عده ای می گویند 
چرا عارف ســکوت کرده اســت و مــن باید بگویم 
اگر در چند ماه گذشــته فقط صدای عارف شنیده 
می شــد آیا بــه انحصارطلبی متهم نمی شــدیم؟ 
در مجلــس همه نماینــدگان حق مســاری دارند 
و قــرار نیســت همه چیز بــه یک نفر ختم شــود و 
تصمیم گیری  هایمان با هم مشورت می کنیم. هر 
شــش نفری که قرار بود موافق با ســه وزیر معرفی 
 شــده، در مجلس صحبت کنند، خوشــبختانه از 

فراکسیون امید بود.
عــارف با بیان اینکه بعضی از عزیزان لیســت امید 
بــرای بار اول اســت که بــه مجلس آمدنــد و باید 
دیده شــوند، گفت: فراکســیون مــا مجموعه ای 
از متخصصیــن و کار شناســان هســتند و تعهد به 

مردم داریم.
این نماینده مجلس در مورد وعده های داده شــده 
توســط روحانی اظهار داشــت: بایــد ببینیم دکتر 
روحانی در چه شرایطی روی کار آمد و وضعیت چی 
بود و الان چگونه است. دولت نمی تواند حرف آخر را 
در همه مسایل بزند. آنچه برای اصلاح طلبان مهم 
اســت، روند روبه رشد است که نظر اصلاح طلبان 

در این مورد مثبت است
او تاکید کرد: برجام دستاورد ارزشمند و بزرگی برای 
کشــور بود. در برجام قرار نیســت بدعهدی کنیم و 
در آینده موضوع هــم نباید قصاص قبل از جنایت 
کرد. البته گر کشــورهای مرتبط با برجام بدعهدی 
کند با آن برخورد می کنیم. زمینه سازی های خوبی 
توسط دولت صورت گرفته است و راهبرد اصلی ما 
در فراکسیون امید همراهی با دولت است کمااینکه 

در جلسات خصوصی نقد جدی داریم.
پرسش سوم در مورد محدودیت های ایجاد شده در 
مورد رئیس دولــت اصلاحات بود که عارف در این 
خصوص تصریح کرد: در مورد فردی صحبت شد 
که خدمات ارزشــمند برای نظام و انقلاب داشــته 
اســت و هنوز نمی دانیم این موضــوع که حقوقی 
است توسط کدام نهاد حکمش صادر شده ولی ما 
پیگیر هستیم و بسیاری از پیگیری ها رسانه ای هم 
نشده است و امیدواریم که به حق خون شهدا و ایام 
مبارک مــاه ربیع خبرهای خوبی در زمینه موضوع 

حصر و ممنوع التصویری بشنویم.

شایعه در مجلس
بار دیگر ادعایی از سوی کریمی قدوسی درباره محمدجواد ظریف حاشیه ساز شد

بار دیگر خبرهای جواد کریمی قدوسی از پشت پرده سیاست خبرساز شد. این 
نماینــده عضو جبهه پایداری مجلس که پیش از این ســابقه درگیری لفظی با 
محمدجواد ظریف در صحن علنی مجلس را دارد، این بار نیز درگوشی هایی علیه 
ظریف را روانه رســانه ها کرده است. کریمی قدوسی امروز در جمع خبرنگاران 
حاضر شد و برگه هایی را توزیع کرد حاوی اظهارات منتسب به ظریف در جلسه 
مشترک شورای معاونین وزارت امور خارجه با اعضای کمیسیون امنیت ملی و 

سیاست خارجی، مورخ ۲۸ آذرماه.
این برگه ها که دقایقی بعد در خروجی خبرگزاری ها بود، شامل چند جمله کوتاه 
و بریده شده منتسب به وزیر امور خارجه بود: »من اعتراف می کنم اشتباه کردم، 
به حرف جان کری اعتماد کردم، اگر استراتژی خودم را دنبال می کردم اکنون 
با مشــکل مواجه نمی شدم، می پذیرم اشتباه کردم، مسئولیت آن را می پذیرم، 
ما با صحبت و قول آقای کری اظهار نظر کردیم، این اشتباه بزرگی بوده که من 
کردم، به جان کری بعد از نقض اخیر که درخواســت مذاکره در ایتالیا را داشت 
گفتم: »شما کاری کردید که حضور من با شما در یک شهر غیرممکن است«، 
قبلا جان کری وزیر خارجه و وزیر خزانه داری آمریکا به ما گفتند اگر قانون داماتو 
به سنا برود ما روش هایی داریم که جلوی آن را بگیریم«. اظهاراتی که ساعتی 
بعد با تکذیب ســخنگوی وزارت خارجه همراه بود. اما این اتفاق در حالی افتاد 
که اولا جلسه »محرمانه« بود و نقوی حسینی سخنگوی کمیسیون حاضر به 
نقل قولی از آن نشــد و ثانیا شخص کریمی قدوســی در جلسه حضور نداشته 
اســت. هرچند او می گوید که با اینکه در جلسه حضور نداشته، فایل صوتی آن 
را شنیده است. کریمی قدوسی همچنین می گوید همراه با بهروز نعمتی فایل 
صوتی را بازبینی کرده اند و نعمتی نیز سخنان او را تایید کرده است. موضوعی 

که نعمتی در گفت و گو با »تابناک« آن را تکذیب کرد.

اظهاراتی غیراخلاقی، غیرحرفه ای و کذب محض
ســاعتی بعد علیرضا رحیمی عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس انتشــار اظهارات منتســب به وزارت امور خارجه در جلسه کمیسیون 

امنیت را غیرمسئولانه، غیراخلاقی و کذب محض عنوان کرد.
رحیمی در حاشیه جلسه علنی بعدازظهر امروز )چهارشنبه( در جمع خبرنگاران، 
 اظهار کرد: جلســه دو روز گذشته کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی با 
حضــور وزیر امور خارجه، معاونین، قائم مقام و ســخنگوی این وزارتخانه و در 
راستای جلسات منظم دو ماه یک بار کمیسیون با وزارت امور خارجه برگزار شد 
که این بار مجلس میزبان بود و مطالب زیادی درباره مســائل مختلف از جمله 

آخرین وضعیت برجام، وضعیت سوریه و تعامل کمیسیون امنیت با وزارت امور 
خارجه مطرح شــد. وی افزود: علیرغم اینکه این جلســه جزو جلسات منظم 
بود اما کاملًا محرمانه بود و آقای دکتر ظریف تأکید داشت مطالبی که مطرح 

گاهی بخشی اعضای کمیسیون است. می کنم برای آ
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی با اشاره به انتشار اظهارات 
منتســب بــه وزیر امور خارجه از ســوی یکــی از اعضای کمیســیون امنیت، 
خاطرنشان کرد: اولًا کمیسیون سخنگو دارد و ایشان گزارش جلسات را مطرح 
می کند. کما اینکه گزارش این جلسه را نیز سخنگو به رسانه ها داده و خلاصه 
آن از طریق سیما به اطلاع مردم رسیده است و اینکه یکی از اعضای کمیسیون 
که در جلسه حضور نداشته بخواهد نقل قول غیرمسئولانه ای از جلسه داشته 
باشد غیراخلاقی و خلاف پروتکل کمیسیون است زیرا وقتی کمیسیون سخنگو 

و رئیس دارد جایی برای اظهار نظر اعضا باقی نخواهد ماند.
نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: اظهارات غیرمســئولانه در مورد 
صحبت های آقای ظریف اجحاف به وزیر و همچنین کمیســیون است و یک 
اقدام غیراخلاقی و غیرحرفه ای اســت زیرا آنچه بــه نقل از آقای دکتر ظریف 

مطرح شده کذب محض است و مطلقاً در کمیسیون مطرح نشده است.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در پایان تصریح کرد: آقای 
ظریف در جلسه روز دوشنبه کمیسیون امنیت گزارشی از روند اقدامات خود در 
برجام را ارائه کرد. ایشان آنقدر شهامت و بزرگی دارد که نه تنها با مسئولین بلکه 
با مردم درباره محدودیت ها و شرایط موجود صحبت کند و شهامت و صداقت 

ایشان در برخورد با مردم و مسئولین مثال زدنی است.

نقل قولی مخدوش و گزینشی و با هدف بهره برداری های خاص
سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن رد اظهارات کریمی قدوسی نماینده اظهار 
کرد: نامبرده از قضا در آن جلســه حضور نداشتند و نقل قول ایشان از سخنان 
وزیر امور خارجه کاملا نادرســت، مخدوش و گزینشی است و به منظور بهر ه 

برداری های خاص تحریر و تنظیم شده است.
بهرام قاسمی ســخنگوی وزارت امور خارجه ضمن رد اظهارات آقای کریمی 
قدوســی نماینده  مجلس شورای اســلامی اظهار  کرد: نامبرده از قضا در آن 
جلســه حضور نداشــتند و نقل قول ایشان از ســخنان وزیر امور خارجه کاملا 
نادرســت، مخدوش و گزینشــی اســت و به منظور بهر ه برداری های خاص 

تحریر و تنظیم شده است.
قاسمی تاکید کرد: نقل قول های منتشره وارونه جلوه دادن واقعیات و اظهارات 

وزیر امور خارجه بوده و این ناراســتی در بیان و نقل قول با راستی سخنان وزیر 
امــور خارجه در تضاد کامل قرار دارد.  وی افــزود: چنین اقدامی ناروا و دور از 

شوون اخلاقی است که تمامی ما باید به آن متخلق و پایبند باشیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه جناحی و سیاســی کردن مسائل ملی را خلاف 
مصالح کلی کشــور و امنیت ملی برشمرد و گفت : نقل قول مطالب صحیح از 
جلســات محرمانه هم بر خلاف مصالح و امنیت ملی کشــور است؛ حال آنکه 
نقــل قول های نادرســت ،صد درصــد خلاف اخلاق و مصالح کشــور و نظام 

تلقی می شود.
با این حال خبرگزاری های مهر و فارس اظهاراتی به نقل از  اکبر رنجبرزاده عضو 
هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در تایید سخنان کریمی قدوسی منتشر 
کردند. خبرگزاری مهر نوشت: اکبر رنجبرزاده از ارائه گزارش بازبینی نوار جلسه 
کمیســیون امنیت ملی با وزیر خارجه به رئیس مجلس و تائید سخنان کریمی 
قدوسی از ســوی ارزیابان خبر داد. نماینده مردم اسدآباد در گفتگو با خبرنگار 
مهر اظهار داشــت: عصر امروز و در پایان جلسه هیئت رئیسه، به همراه دکتر 
لاریجانی در حال خروج بودیم که آقایان کریمی قدوســی، نعمتی و محبی نیا 
آمدند و اقای کریمی گفت »نوار کمیســیون امنیت ملی در خصوص اظهارات 
ظریف مورد بازبینی قرار گرفت و دقیقاً حرف هایی که بنده منتشــر کردم، گفته 

شده بود؛ آقای نعمتی و محبی نیا نیز تائید کردند.«
وی ادامه داد: گفته های آقای کریمی قدوســی در مــورد اظهارات وزیر امور 
خارجه پیرامون برجام توســط آقای نعمتی و محبی نیا نیز تائید شــد. در همین 
زمینه جواد کریمی قدوسی هم به خبرنگار مهر گفت: به دنبال جوسازی های 
رسانه های دولتی و اصلاح طلب علیه بنده، اینجانب، آقای نعمتی سخگوی 
هیات رئیســه و آقای جهانبخش محبی نیا به کمیســیون امنیت ملی رفتیم و 
نوار جلســه کمیسیون با آقای ظریف را استماع کردیم. وی تصریح کرد: برای 
آقای نعمتی و محبی نیا نیز مســجل شد که تمام آنچه بنده بیان کردم و آقای 
رحیمی )عضو کمیسیون امنیت ملی( تکذیب کرد مستند و عین صحبت های 
آقای ظریف بوده اســت و متن کامل اظهارات آقای ظریف در نوار کمیسیون 
موجود می باشــد. کریمی قدوســی ادامه داد: نتیجه بررسی موضوع به آقای 
لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی نیز اعلام شد. عضو کمیسیون امنیت 
ملی گفت: آقای لاریجانی باید تذکر جدی به رسانه های حامی دولت به خاطر 
توهین به نماینگان ملت بدهد.  اما برغم ادعای کریمی قدوسی مبنی بر اینکه 
بهروز نعمتی نماینده مجلس اظهارات او را تایید کرده است، نعمتی در گفت و 

گو با »تابناک« این موضوع را تکذیب کرد.

درمقابل تذکراتمان محکوم به دلواپسی و بی سوادی شدیم
سیدحســین نقوی حســینی نماینده مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد:  امام)ره( آمریکا را شــیطان بزرگ می خواند، پس کســی که به دنبال ســازش با آمریکاســت در خط امام)ره( نیســت. چرا کســی که در دهه 60 ادعای جنگ 
با آمریکا را داشــت اکنون به دنبال ســازش و مذاکره با آمریکا اســت؟ وی خاطرنشــان کرد: در کمیســیون ویژه برجام تذکرات لازم به دولت داده شــد اما در آن زمان ما محکوم به بی ســوادی و دلواپســی شــدیم. این در حالی بود که 
طرف مقابل با هیات 160 نفره مقابل ایران حاضر می شــد. نقوی حســینی اضافه کرد: رئیس جمهور در طول ســه ســال مذاکرات اغلب مســائلی که رهبری پشــت تریبون عمومی مطرح می کردند با 1۸0 درجه انحراف عمل می کرد 
اما پس از شکســت مذاکرات ادعا دارد تمامی مطالب با مشــورت رهبری بوده اســت. این نماینده مجلس گفت: ما میان مذاکره و مقابله، مذاکره را انتخاب کردیم. مذاکره یک بده بســتان اســت. این داد و ســتد دچار اشــکال بود؛ 
داده هــای مــا نقــد بود اما ســتاده ها غیرنقد، در حالی که طرف مقابل دشــمن بــود. وی افزود: این اولین بار نیســت که آمریکا برجــام را نقض می کند بلکه تا کنــون 15 مرتبه نقض برجام کرده اســت. ایران در مقابله بــا آمریکا نباید 
 نقض کننده برجام باشــد بلکه باید هوشــمندانه برنامه ریزی کند. نقوی حســینی اظهار داشــت: ســخنرانی بنده نیز در یاســوج لغو شــد اما رئیس جمهور حتی ســرفه نکرد. مشــکل ما لغو سخنرانی نیســت و ما به دنبال ایجاد هزینه 

برای نظام نیستیم.

سیاسی
چهارشــنبه 1 دی مــاه 1395

سوژه روز

ابراز نگرانی از لابی های دستگاه های پرقدرت برای گرفتن بودجه
ســخنگوی کمیسیون اصل نود گفت: متاســفانه احتمال این وجود دارد که دستگاه ها و ارگان هایی که منبع قدرت 

هستند، بودجه مدنظرشان را از دولت بگیرند اما بخش های نیازمند مورد بی مهری قرار گیرند.
بهرام پارسایی با ابراز نگرانی از اعمال نفوذ دستگاه ها و ارگان های صاحب قدرت در دریافت بودجه و ناتوانی بخش های 
خدماتی در این راســتا، اعلام کرد: متاســفانه احتمال این وجود دارد که آن دســتگاه ها و ارگان هایی که منبع قدرت 
هستند، بودجه مدنظرشان را از دولت بگیرند اما بخش هایی که نیاز به توجه بیشتر دارند، مورد بی مهری قرار گیرند.

او ادامه داد: درحالی که انتظار داریم مشــکلات فرهنگیان،کارمندان، بازنشستگان و افراد تحت پوشش بهزیستی 
در برنامه ششم توسعه حل شود، این بخش ها با کمبود بودجه مواجه شده و قادر به عملیاتی کردن انتظارات جوامع هدف شان نیستند اما ارگان های 
قدرتمند مشــکل خود را حل می کنند و به این دلیل اعمال چنین تغییراتی که در پی لابی های پشــت پرده صورت می گیرد، صرفاً به نفع ارگان های 

قدرتمند است.
سخنگوی فراکسیون امید مجلس دهم در پاسخ به سوالی درباره لابی های پشت پرده دستگاه های صاحب نفوذ در جریان تصویب برنامه های بودجه 
و برنامه های پنج ساله توسعه اعلام کرد: اساساً دستگاه های پرقدرت بدون اتکا به لابی های پشت پرده نمی توانند بودجه خود را محقق کنند بنابراین 
لابی های گســترده ای وجود دارد. به عنوان نمونه در همین برنامه ششم توسعه که هم اکنون در صحن مجلس درحال تصویب است، در یک جلسه 

کمیسیون تلفیق، حدود 15 ماده به بودجه قوه قضاییه اضافه شده است.

پیگیری روز

صادقی از خود دفاع می کند
نماینده اصلاح طلب مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از موافقت رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان برای 

برگزاری جلسه استماع دفاعیات خود در این هیات خبر داد.
محمود صادقی در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی ایلنا، با اشاره به مذاکرات خود با رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
درباره اعلام رای این هیات درمورد شــکایت های مختلفی که پس از اظهارنظر او درباره حســاب های قوه قضاییه، 
یاشار سلطانی و چند مسئله دیگر صورت گرفت، اعلام کرد: آقای پزشکیان گفتند که در جلسه هیات نظارت بر رفتار 

نمایندگان به تمامی اعضا ازجمله سخنگو تاکید شده که هیچکس حق انجام مصاحبه ندارد.
او گفت: بر این اساس ضمن پذیرش درخواست بنده برای برگزاری جلسه ای به منظور استماع دفاعیات، تاکید کردند حتماً اقدام به برگزاری جلسه ای 

دیگر خواهیم کرد و پس از دریافت دفاعیات، صورت جلسه را تهیه و تقدیم هیات رییسه مجلس خواهند کرد.
صادقی با بیان این که انتظار می رفت جلســه اســتماع دفاعیات امروز برگزار شود، گفت: با این حال تا این لحظه خبری از برگزاری این نشست نشده 

و حداقل در این رابطه به بنده اطلاعی نداده اند و فکر می کنم آقای پزشکیان اساساً امروز در صحن نیز حضور نداشتند. 
روز گذشــته پس از آن که عزیز اکبریان نایب رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان اقدام به ارائه اطلاعاتی درباره جلســه اخیر این هیات به برخی 
خبرگزاری هــای اصولگــرا کرد، منوچهر جمالی نوبندگانی ســخنگوی این هیات، به ارائه توضیحاتی به ایلنا درباره نظر هیات درباره شــکایت هایی 

مطرح شده علیه محمود صادقی پرداخت.


